
Conclusies regulering hennepteelt: 
 

Respons:  
- We hebben antwoorden van 57 gemeenten van de dus 101 gemeenten in Nederland met 1 

of meerdere coffeeshops. Dat is een respons van 56,4%. 
 
Coffeeshops  

- Deze 57 gemeenten hebben samen in totaal 205 coffeeshops. 
 

Hennepkwekerijen opgerold 2014:  
- 17 gemeenten hebben geen antwoord gegeven op de vraag hoeveel hennepkwekerijen er 

zijn opgerold in hun gemeente in 2014.  
- 40 gemeenten hebben dus wel antwoord gegeven. In deze 39 gemeenten zijn er 1542 

hennepkwekerijen opgerold in 2014. Dit is een gemiddelde van afgerond 39 
hennepkwekerijen per gemeente.  

- Gemeenten met de meeste hennepkwekerijen opgerold, per inwoner.  
De top 10:  
1. Heerlen------------------ 136 hennepkwekerijen 
2. Kerkrade---------------- 47 hennepkwekerijen 
3. Arnhem------------------126 hennepkwekerijen 
4. Sittard-Geleen -------- 76 hennepkwekerijen 
5. Veendam --------------- 20 hennepkwekerijen 
6. Enschede --------------- 110 hennepkwekerijen 
7. Tilburg ------------------146 hennepkwekerijen 
8. Leeuwarden -----------71 hennepkwekerijen 
9. Weert--------------------32 hennepkwekerijen 
10. Schiedam --------------- 50 hennepkwekerijen 
 
Motie aangenomen:  

- In 15 gemeenten is er in de gemeenteraad en motie aangenomen met betrekking tot de 
regulering van hennepteelt. Dit is 26,32%. 
 

- De inhoud van de moties was als volgt: 
Gemeente Motie 

Zwijndrecht in de motie wordt de burgemeester opgeroepen zich in te spannen om 
Zwijndrecht pilot- gemeente te laten zijn voor gereguleerde wietteelt 

Breda Te onderzoeken of in Breda gereguleerde wietteelt mogelijk is in het verlengde 
van de uitspraak in Groningen en de raad op de hoogte te houden van de 
resultaten van dit onderzoek. In de resultaten van het onderzoek weergeven 
welke voorwaarden specifiek gesteld zouden moeten worden.  

Leiden Direct krachtig bij minister Opstelten aan te geven dat de gemeente Leiden de 
mogelijkheden wil krijgen om problemen die worden veroorzaakt door illegale 
kweek van wiet voor Leidse coffeeshops aan te pakken; en Leidse plannen te 
ontwikkelen, gebruikmakend van de plannen die er al zijn, voor legale en 
gereguleerde kweek van wiet voor de Leidse coffeeshops en deze bij Minister 
Opstelten in te dienen. 

Hoorn schrijf een brief aan de Tweede Kamer waarin staat dat het tijd wordt voor een 
coherent softdrugsbeleid met veel meer beleidsvrijheid voor de gemeente t.a.v. 
zowel productie als verkoop van drugs. 

Tilburg Samen met de andere gemeenten in Nederland nu door te pakken. En als 
gemeente zelf binnen 3 maanden te starten met een experiment van 
gereguleerde wietteelt. Waar een teler door de gemeente zelf wordt 
uitgekozen, die onder controle en toezicht staat en zo 'de achterdeur' 



gecontroleerd kan voorzien. 

Leeuwarden In contact te treden met andere gemeenten, waaronder in ieder geval de 
gemeente Eindhoven, met als doel te onderzoeken of de gemeente Leeuwarden 
een pilot gemeente kan worden voor het reguleren c.q. legaliseren van de 
‘achterdeur’ 

Roermond Geen motie, echter wel is in het Coalitieakkoord 2014-2018 het volgende 
opgenomen: 'We blijven inzetten op gereguleerde wietteelt en steunen het 
manifest 'Joint Regulation'. We benutten de kansen die zich daarbij voordoen, 
ook via onze contacten in Den Haag.' 

Delft raad 24 april 2014: ondersteun manifest joint regulation 

Wageningen Bij motie werd de burgemeester (in overleg met het college) verzocht om steun 
te betuigen aan het zogeheten manifest Joint Regulation. Kort gezegd gaven 
deze gemeenten aan voorstander te zijn van regulering van de  cannabisteelt. 

Eindhoven Een notitie aan de raad voor te leggen waarin concreet wordt aangegeven hoe 
experimenten aangaande de regulering van de cannabisteelt in Eindhoven er uit 
zouden kunnen komen te zien. 

Zwolle In de motie (25-3-2013) verzoek de raad (motie aangenomen minus fracties CDA 
en CU) de burgemeester bij het kabinet te pleiten voor het bieden van de 
vrijheid aan gemeenten om wietteelt te reguleren of anders zelf als kabinet 
stappen te ondernemen. En bij die gemeenten die zelf al onderzoek doen naar 
mogelijkheden hiervoor, zoals bijvoorbeeld Leeuwarden en Utrecht, te 
informeren of de uitkomsten ook in Zwolle eventueel toepasbaar zijn. 

Arnhem De raad verzoekt: Voorbereidingen te treffen voor het kunnen starten van een 
experiment met gereguleerde wietteelt; daarvoor te zoeken naar potentieel 
geschikte partijen die geheel voor eigen kosten en risico een mogelijk 
experiment vorm kunnen geven; daarin zowel het beperken van 
gezondheidsrisico's te betrekken, evenals het tegengaan van criminaliteit, met 
als mogelijke leidraad de plannen daartoe in andere steden (bijvoorbeeld 
Heerlen, Utrecht en Eindhoven) en bij deze inhoudelijke voorbereidingen en in 
de landelijke lobby afstemming te realiseren met andere gemeenten. 

Deventer De raad heeft het college van burgemeester en wethouders opgedragen het 
onderwerp binnen de VNG op de agenda te plaatsen; Richting het kabinet te 
communiceren dat de raad van de gemeente Deventer de behoefte heeft aan 
regelgeving, die het mogelijk maakt dat Cannabis die legaal in lokale 
coffeeshops wordt verkocht ook legaal lokaal kan worden geteeld; In overleg 
met andere gemeenten te onderzoeken in hoeverre Europese of Nederlandse 
regelgeving de teelt van Cannabis in een georganiseerde vorm toelaat (of zich er 
tegen verzet), welke wijzigingen in regelgeving eventueel nodig zijn en hierover 
binnen 9 maanden aan de raad te rapporteren.    

Maastricht Bij minister Opstelten kenbaar te maken dat Maastricht voorstander is van de 
legalisering van gecontroleerde hennepteelt en de daaruit voortvloeiende 
gecontroleerde legale handel. De minister, in antwoord op zijn brief van 04-02-
2013, te berichten te onderzoeken onder welke noemers zoals experiment, 
wetenschappelijk experiment of wat dies meer zij legalisering mogelijk is. 
Minister Opstelten het ‘’Manifest van Maastricht’’  van 2005 te doen toekomen. 
Vóór 1 april 2013 de minister te berichten. 

Heerlen Onderzoeken of de gemeente Heerlen een experiment inzake regulering 
hennepteelt kan opzetten om zo de veiligheid en leefbaarheid in onze buurten 
en wijken te vergroten.   

 
Motie uitgevoerd:  

- Van de 15 gemeenten waar een motie door de gemeenteraad is aangenomen, is de motie 12 
keer door het college van B&W uitgevoerd. Dat is dus in 80% van de gevallen.  

- De gemeenten waar de motie niet is uitgevoerd: Delft, Eindhoven (want de motie is in 
uitvoering, zo mailde de persvoorlichter) en Arnhem.  

 



Plannen om te starten met gereguleerde hennepteelt:  
- Van de 57 gemeenten die de vragenlijst hebben ingevuld, hebben 55 gemeenten deze vraag 

beantwoord. 
- 8 gemeenten geven aan dat ze met plannen bezig zijn om te starten met gereguleerde 

hennepteelt. Dit is 14,5% van de gemeenten. 
- De volgende gemeente hebben ja geantwoord: Zwijndrecht, Venlo, Tilburg, Utrecht, Tiel, 

Kerkrade, Maastricht, Heerlen. 
 

Redenen om te starten met gereguleerde hennepteelt:  
- 5 keer is de reden opgegeven “het terugdringen van illegale hennepteelt”. Dat is 62,5% (5 

van de 8).  
- 6 keer is de reden opgegeven “Het aanpakken van georganiseerde criminaliteit gerelateerd 

aan softdrugs”. Dit is 75%.  

- 7 keer is aangegeven dat “het beschermen van de gezondheid” een reden is om te starten 

met gereguleerde hennepteelt. Dit is 87,5%.  

- De enige andere reden is door de gemeente Kerkrade gegeven: “Verminderen van overlast 

en gevaar in woonwijken.”  

Redenen om niet te starten met gereguleerde hennepteelt:  

- 47 gemeenten hebben aangegeven dat ze geen plannen hebben om te starten met 

gereguleerde hennepteelt. Dat komt neer op 85,5%.  

- Bij de volgende gemeenten heeft de gemeenteraad wel een motie aangenomen, maar zijn ze 

niet bezig met plannen om te starten met gereguleerde hennepteelt: Breda, Leiden, Hoorn, 

Leeuwarden, Roermond, Delft, Wageningen, Zwolle, Eindhoven, Arnhem en Deventer.  

- Twintig gemeenten hebben als 1 van de redenen waarom ze niet starten met gereguleerde 

hennepteelt aangegeven, omdat “gemeenten niet beschikken over wettelijke bevoegdheid”. 

Dat is 42,5%. 

- Elf gemeenten geven  als 1 van de redenen aan dat ze “wachten op groen licht van de 

minister”. Dat is 23,4%. 

- 4 gemeenten geven aan dat het in hun gemeente  “geen politiek of overlast gevend 

probleem” is. Dat is 8,5%.  

 
 


